

[1]年岗,顾晓辉,成凤生,等.平板封头圆柱形爆炸容器振动特性分析[J].弹箭与制导学报,2011,6:105-108.

NIAN Gang, GU Xiaohui, CHENG Fengsheng, et al. The Research on Vibration Characteristic of Cylindrical Explosive Vessel with Flat End Plate[J]., 2011, 6: 105-108.

[点击复制](#)

## 平板封头圆柱形爆炸容器振动特性分析(PDF)

《弹箭与制导学报》[ISSN:1673-9728/CN:61-1234/TJ] 期数: 2011年第6期 页码: 105-108 栏目: 弹药技术 出版日期: 2011-12-25

Title: The Research on Vibration Characteristic of Cylindrical Explosive Vessel with Flat End Plate

作者: 年岗; 顾晓辉; 成凤生; 曾星星  
南京理工大学机械工程学院, 南京210094

Author(s): NIAN Gang; GU Xiaohui; CHENG Fengsheng; ZENG Xingxing  
School of Mechanical Engineering, NUST, Nanjing 210094, China

关键词: 爆炸容器; 平板封头; 振动特性

Keywords: explosion vessel; flat end plate; vibration characteristic

分类号: TJ410.36

DOI: -

文献标识码: A

摘要: 通过监测3个测点的振动加速度,并结合固有振动模态对容器振动特性进行分析。结果表明,容器振动频率主要在前11阶以内;中环面处壳体振动以高阶频率为主,并随着载荷的增大有向呼吸振动频率靠近的趋势,工程实际中可在中环面外侧焊接加强层来避免谐振;远离中环面的壳体振动以低阶频率为主,且低药量时更易被激发,工程实际中通过减少壳体上非对称结构,将孔或盘类结构开设在中环面附近,从而减少低频谐振的影响。

Abstract: The vibration characteristic of vessel was analyzed by measuring acceleration signal of three measuring points on the vessel and cylindrical shell mode analysis. Theory analysis and experiment data indicates: within quantity explosive of the experiment, vibration frequency primarily distributes within 11 order dominant frequency; High order frequency chiefly distributes in vibration frequency of the vessel's center section, and with the increase of internal blast loading, dominant frequency is inclined to breathing frequency. In order to avoid resonance and increase safety of the vessel, we can raise breathing frequency by welding reinforce layer on the vessel's center section; Far from vessel's center section, the primary vibration frequency of the vessel is low order frequency. The low order frequency is excited easily in the small quantity experiment. We can reduce asymmetric structure and hole near the vessel's center section for the safety of the vessel.

[导航/NAVIGATE](#)

[本期目录/Table of Contents](#)

[下一篇/Next Article](#)

[上一篇/Previous Article](#)

[工具/TOOLS](#)

[引用本文的文章/References](#)

[下载 PDF/Download PDF\(797KB\)](#)

[立即打印本文/Print Now](#)

[统计/STATISTICS](#)

[摘要浏览/Viewed](#)

全文下载/Downloads 197

评论/Comments 79

[RSS](#) [XML](#)

- [1]Duffy T A, Mitchell D. Containment of explosions in cylindrical shells[J]. Int J. Mach Sic, 1973, 23(2):215-237.
- [2]钟方平,陈春毅,林俊德,等·带平板封头的双层爆炸容器动力响应的实验研究[J]·爆炸与冲击,1999,19(3):199-203.
- [3]赵士达·爆炸容器[J]·爆炸与冲击,1989,9(1):85-96.
- [4]曹志远·壳体振动力学[M]·北京:铁道出版社,1989.
- [5]陈铁云,陈伯真·弹性薄壳力学[M]·武汉:华中工学院出版社,1982.
- [6]霍宏发·椭球封头圆柱形爆炸容器振动特性研究[J]. [WTBZ] 机械科学与技术,2000,19(6):968-969.

---

备注/Memo: 收稿日期: 2011-03-04 作者简介: 年岗 (1984-), 男, 安徽芜湖人, 硕士研究生, 研究方向: 内爆炸作用机理及测试

---

更新日期/Last Update: 2011-12-25